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\\\ KRAJ

Ruszają przygotowania 
do budowy Kolei Dużych 
Prędkości. Władze spółki CPK 
podpisały umowę na prace 
przygotowawcze do realizacji 
odcinka Warszawa – Łódź. 

J uż za kilka lat podróż pociągiem z 
Warszawy do Łodzi ma trwać zale-

dwie 45 minut. Takie założenie towa-
rzyszy projektowi Kolei Dużych Pręd-
kości (KDP), który będzie realizowany 
w ramach budowy infrastruktury kole-
jowej prowadzącej do Centralnego Por-
tu Komunikacyjnego. W poniedziałek 
rano odbyła się konferencja z udziałem 
premiera Mateusza Morawieckiego i 

przedstawicieli władz spółki CPK. Pod-
czas spotkania podpisano umowę na 

prace przygotowawcze pod budowę 
pierwszej nitki KDP. 

Z Warszawy do Łodzi 
w 45 minut

Na KDP pociągi będą mogły rozwijać prędkość do 250 km/h\\\ ŻYRARDÓW

Dwie strzelaniny, jedna ofiara śmiertelna – to bilans ostatnich 
wydarzeń na ul. Mielczarskiego w Żyrardowie. 

Strzały w Boże Ciało 
Mimo natychmiastowej pomocy ze strony świadków zdarzenia, postrzelony 
20-latek zmarł 
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\\\ MICHAŁOWICE

Kolejna faza modernizacji 
zbiornika wodnego  
w Komorowie Wsi. 
Rewitalizacja zalewu powinna 
zakończyć się w październiku.

Działania związane z remontem 
zbiornika wodnego przy ul. Głów-

nej podjęto w ubiegłym roku. Moder-
nizacja była konieczna. – Po 25 latach 
eksploatacji zbiornik utracił szczelność 
– rozrastające się korzenie otaczających 
go drzew utworzyły w skarpach brze-
gowych korytarze, przez które woda 
przecieka przez wały – informowała 
wówczas wójt gminy Michałowice Mał-
gorzata Pachecka.

Jesienią ubiegłego roku przepro-
wadzono badanie osadów dennych, 
usunięto drzewa, które rozszczelniały 
skarpy, odmulono również sam zalew. 
Wiosną przyszedł czas na kolejne prace. 
Teren ogrodzono, przygotowano zaple-
cze placu budowy i roboty ruszyły. Co 
istotne, są one prowadzone pod nadzo-
rem przyrodniczym w związku z troską 
o płazy i drzewa. 

II etap działań przy modernizacji 
zbiornika nabiera tempa. – Stopniowo 

wydobywany, hałdowany i wywożony 
jest namuł z dna czaszy zbiornika. Do 
tej pory usunięto ok. 3000 m3 gruntów, 

co stanowi ok 15% całości – informu-
je Urząd Gminy Michałowice. Warto 
również dodać, że rozebrana została 
budowla upustowa. Rozpoczęły się 
działania związane z wykonaniem no-

wej. Z kolei w dnie zbiornika zabijana 
jest tymczasowa ścianka szczelna do 
przepuszczania wód Utraty i szybszego 
odwodnienia osadów dennych.

W połowie października prace 
powinny zostać zakończone. Gmina 
planuje zagospodarować teren wokół 
zbiornika. Z pewnością pobyt nad zale-
wem będzie dobrą formą wytchnienia, 
relaksu i wyciszenia.

Artur Szpuda

\\\ NADARZYN

Gmina Nadarzyn przeznaczyła 
ponad 3 miliony złotych  
na naprawy dróg tłuczniowych 
i bitumicznych. – Te działania 
będziemy kontynuowali  
w kolejnych latach, 
współpracując z radnymi, 
sołtysami i radami sołeckimi 
– zapowiada wójt Dariusz 
Zwoliński.

Gmina Nadarzyn inwestuje w dro-
gi, aby mieszkańcy mieli dogodne 

warunki do przemieszczania się. W tym 
roku samorząd położył destrukt na ul. 
Migdałowej w Rozalinie, Borowikowej i 
Pięknej w Starej Wsi, Sasanki, Goździko-
wej i Kazimierzowskiej w Strzeniówce 
oraz Łącznej w Urzucie. Lista dróg, które 
mają zostać zmodernizowane, jest dłu-
ga. Gmina planuje położenie destruktu 
m.in. na Uroczej w Wolicy, Sportowej 
w Szamotach czy Kameliowej w Starej 
Wsi.

Z kolei na ul. Komorowskiej w Strze-
niówce pojawiła się nakładka asfaltowa. 
Takie działania mają objąć jeszcze ulice 
Kościuszki w Nadarzynie, Oliwkową w 
Wolicy, Brzozową w Walendowie i Ka-
jetanowską w Nadarzynie. – W 2021 
roku nasz samorząd na naprawy dróg 
tłuczniowych i bitumicznych przezna-
czył ponad 3 mln złotych. Te działania 
będziemy kontynuowali w kolejnych la-
tach, współpracując z radnymi, sołtysa-

mi i radami sołeckimi – informuje wójt 
gminy Nadarzyn Dariusz Zwoliński.

Włodarz podsumował działania 
samorządu w zakresie modernizacji 
dróg. – W ciągu ostatnich, niespełna 4 
lat wybudowaliśmy ponad 40 km ście-
żek rowerowych, położyliśmy na 36 
ulicach asfalt lub kostkę, a na ponad 80 
destrukt – podał wójt Zwoliński.

Artur Szpuda

Kolejna faza 
modernizacji zbiornika

3 miliony na drogi

Trwa II etap prac

Gmina położyła destrukt na kolejnych drogach
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„ Stopniowo 
wydobywany, 

hałdowany i wywożony 
jest namuł z dna  
czaszy zbiornika”

\\\ POWIAT GRODZISKI

W minioną niedzielę  
odbyły się wybory 
uzupełniające w Baranowie. 
W następną do urn ruszą 
mieszkańcy Milanówka  
i Żabiej Woli.  

Czerwiec w powiecie grodziskim 
upływa pod znakiem wyborów 

uzupełniających. 6 czerwca nowego 
radnego wybrali mieszkańcy okręgu 
nr 4 w Baranowie. Miejsce Dariusza 
Szymańczaka w Radzie Gminy zajmie 
Tomasz Pindor, który zdecydowaną 
przewagą głosów pokonał kontrkan-
dydata Michała Słomczyńskiego. 

Na tym jednak nie kończy się kalen-
darz wyborczy w powiecie. W najbliż-
szą niedzielę, 13 czerwca, odbędą się 
wreszcie wielokrotnie przekładane 

wybory uzupełniające w Milanówku. 
Przypomnijmy: jesienią ubiegłego roku 

zmarł Leszek Kołodziejski, który repre-
zentował w Radzie Miasta okręg nr 4. 
W związku z pandemią komisarz wy-
borczy kilkukrotnie przekładał termin 
nowych wyborów. Wreszcie w maju 
zapadła decyzja odnośnie ostatecznej 
daty plebiscytu. O mandat ubiegają się 
dwie kandydatki: Hanna Młynarska i 
Kinga Niedźwiecka-Reszczyk. 

Tego samego dnia odbędą się też 
– również wielokrotnie przekładane – 
wybory uzupełniające w gminie Żabia 
Wola. Mandat reprezentującego okręg 
8 Tomasza Wacławka wygasł już ponad 
półtora roku temu, dotychczas jednak 
nie udało się przeprowadzić ponowne-
go głosowania. Wygląda jednak na to, 
że wakat wreszcie uda się zapełnić. Tu 
o fotel radnego zmierzą się Jan Lazurko 
i Grzegorz Rybkowski.  

Karolina Hofman 

Wybierają nowych radnych 

Wygląda na to, że po wielokrotnych 
zmianach terminu wyborów wakaty  
w radach wreszcie się zapełnią
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\\\ KOLCZASTY RATUNEK    
Strażnicy miejscy uratowali dwa 
maleńkie jeże znalezione na terenie 
szkoły muzycznej.
Grodziski Ekopatrol nie próżnuje. Nie-
dawno funkcjonariusze eskortowali 
kaczą rodzinę ze stadionu miejskiego 
na Stawy Goliana. Tym razem ruszyli 
na pomoc jeżom. Małe i bardzo osła-
bione zwierzęta znaleziono przy szkole 
muzycznej. Strażnicy z Ekopatrolu prze-
transportowali maluchy do specjalistycznej kliniki weterynaryjnej. Okazało się, 
że jeżyki są zbyt słabe, by dały sobie radę w środowisku naturalnym. W związku 
z tym zwierzaki trafiły do Ośrodka Rehabilitacji Dzikich Zwierząt Jeżurkowo. Tu, 
pod czujnym okiem weterynarzy, będą dochodzić do siebie, jednocześnie ucząc się 
samodzielności. Kiedy już wrócą do zdrowia i nieco podrosną, wrócą do grodziskich 
lasów, by tu spędzić swój kolczasty żywot. 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI
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Będzie to 140-kilometrowy odcinek 
biegnący od dworca Warszawa Zachod-
nia, przez CPK do Łodzi Fabrycznej. 

– Zawarta dziś pierwsza umowa 
realizacyjna to jedna z wielu, jakie pod-
piszemy w ciągu najbliższych tygodni, 
przygotowując nowy system komuni-
kacyjny Polski, którego sercem będzie 
CPK. Dzięki inwestycjom kolejowym 
CPK atrakcyjność inwestycyjna War-
szawy, Łodzi oraz wielu innych miast 
i regionów radykalnie się zwiększy. 
Mieszkańcy zyskają możliwość szybkie-
go i wygodnego dojazdu do większości 
miast w Polsce – mówił podczas kon-
ferencji Marcin Horała, pełnomocnik 
rządu ds. CPK. 

Zgodnie z założeniami projektu, 
na KDP pociągi będą mogły rozwijać 
prędkość do 250 km/h. Jednocześnie 
infrastruktura ma być przygotowana 
tak, aby w przyszłości była możliwość 
zwiększenia szybkości nawet do 350 
km/h. 

\\\   Początek większej całości
Plany budowy Kolei Dużych Pręd-

kości nie są nowe. Pomysł narodził się 
już w latach 90. W 2006 roku rozpo-
częto prace nad studium wykonalno-
ści. Później jednak plany odłożono na 
półkę, zamiast tego koncentrując się na 
modernizacji istniejącej sieci kolejowej. 
Obecnie w Polsce pociągi mogą się roz-

pędzić do 200 km/h na niektórych od-
cinkach szlaku kolejowego E 65 (War-
szawa Wschodnia – Gdynia Główna) 
oraz Centralnej Magistrali Kolejowej. 
Linia łącząca Łódź z Warszawą ma być 
więc pierwszą, na której wysokie pręd-
kości będą możliwe na całej długości. 

Jak zapowiadają władze CPK, budo-
wa KDP ma ruszyć w 2023 roku, a uru-
chomienie linii przewidziano na 2027 
r. – a więc równocześnie z otwarciem 
portu lotniczego. 

W ostatnim czasie CPK intensyfi-
kuje prace przy budowie zapowiadanej 
od roku siatki połączeń prowadzących 
do projektowanego portu lotniczego. 
Niedawno wyłoniono wykonawców 
studium techniczno-ekonomiczno-
-środowiskowego (STEŚ), w różnym 
stopniu zaawansowania prowadzone są 
przygotowania do budowy ponad 740 
km nowych linii kolejowych. Jednocześ-
nie spółka PKP PLK prowadzi moder-
nizację kolejnych odcinków – docelo-
wo wyremontuje ok. 654 istniejących  
linii. 

Jak przekazał podczas konferencji 
premier Mateusz Morawiecki, w ciągu 
najbliższych kilku lat rząd planuje za-
inwestować w rozwój infrastruktury 
kolejowej i drogowej ponad 200 miliar-
dów złotych. 

Karolina Hofman 

Z Warszawy do Łodzi 
w 45 minut Do pierwszej strzelaniny doszło w 

czwartek ok. 2.30 nad ranem. W 
bramie jednej z kamienic przy ul. Miel-
czarskiego został postrzelony 20-latek. 
Mimo natychmiastowej pomocy ze 
strony świadków zdarzenia, mężczy-
zna zmarł. Sprawą zajęły się policja i 
prokuratura. – Na miejscu zdarzenia 
czynności wykonywali od razu po zgło-
szeniu policjanci z Komendy Powiato-
wej Policji w Żyrardowie pod nadzorem 
prokuratora z Prokuratury Rejonowej 
w Żyrardowie. Na miejsce skierowano 
też policjantów z Wydziałów Krymi-
nalnego i Dochodzeniowo-Śledczego 
KWP zs. w Radomiu oraz specjalistów 
z balistyki z Laboratorium Kryminali-
stycznego KWP zs. w Radomiu – podaje 
sierż. Monika Michalczyk z żyrardow-
skiej komendy. 

W piątek funkcjonariusze zatrzy-
mali 21-latka i 28-latka podejrzanych 
o związek z zabójstwem. W chwili za-
trzymania mężczyźni przebywali w 
Łodzi. – Ze względu na podejrzenie, iż 
mężczyźni mogą być uzbrojeni, do ich 
zatrzymania przydzielono policjantów 
z Samodzielnych Pododdziałów Kontr-
terrorystycznych Policji z Łodzi i Rado-
mia. Mężczyźni przebywali w jednym z 
hosteli w centrum Łodzi. Policjanci po 
wyważeniu drzwi zatrzymali obu i prze-
wieźli do Komendy Powiatowej Policji w 
Żyrardowie – informuje sierż. Monika 
Michalczyk. Obaj zostali tymczasowo 
osadzeni w areszcie. 

\\\   Strzały i groźby
To jednak nie koniec sprawy. W mi-

nioną niedzielę na ul. Mielczarskiego 
znów rozległy się strzały. Jak informu-
je Iwona Śmigielska-Kowalska z Pro-
kuratury Okręgowej w Płocku (pod 
którą podlega Prokuratura Rejonowa 
w Żyrardowie), pod kamienicą, gdzie 
doszło do zabójstwa, pojawili się trzej 
mężczyźni. Wykrzykiwali groźby pod 
adresem braci zastrzelonego 20-latka, 
w stronę bramy kamienicy padł rów-
nież strzał z broni palnej. Tym razem 
nikt nie ucierpiał. Tożsamość mężczyzn 
na razie nie jest znana. Rzeczniczka 
prokuratury podkreśliła również, że 

trwają czynności, które pozwolą ustalić 
zarówno okoliczności zajścia, jak i dane  
sprawców. 

We wtorek odbyła się sekcja zwłok 
zabitego 20-latka. W związku ze spra-
wą przesłuchano dotychczas ponad 20 
świadków. W śledztwo zaangażowano 
również biegłych z zakresu broni i ba-
listyki, a także cyberprzestępczości. Na 
razie prokuratura nie ujawnia szczegó-
łów sprawy. Wiadomo jednak, że zatrzy-
mani w piątek mężczyźni znali ofiarę. 

O sprawie będziemy informować 
na bieżąco. 

Karolina Hofman

Strzały w Boże Ciało 

W piątek policjanci aresztowali dwóch mężczyzn podejrzanych o związek  
ze strzelaniną
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dokończenie ze str. 1

dokończenie ze str. 1
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\\\ MICHAŁOWICE

Uczniowie szkół z terenu 
gminy Michałowice nagrodzeni 
w konkursie „ESA dla OSE”. 
Gratulacje dla Zuzanny Orzeł  
i Mateusza Pietrzaka za zajęcie 
pierwszych miejsc. 

ESA, czyli Edukacyjna Sieć Anty-
smogowa, jest programem na 

rzecz czystego powietrza. Za jego rea-
lizację odpowiada Państwowy Instytut 
Badawczy we współpracy z Polskim 
Alarmem Smogowym. Działania oraz 
edukacja w tym zakresie są niezbędne, 
aby każdy mógł w odpowiedni sposób 
przyczyniać się do troski o środowisko. 
W ramach ESA szkoły angażują się w 
liczne inicjatywy.

Idea konkursu „ESA dla OSE” sku-
piała się na przygotowaniu kreatywnej 
pracy dotyczącej problematyki smogu. 
Uczestnicy mogli wybrać formę: pla-
styczna bądź z zastosowaniem technik 
cyfrowych. – Kreatywne, pomysłowe, a 
nawet wzruszające. Takie były zgłoszo-
ne przez Was prace konkursowe. Otrzy-

maliśmy aż 533 rysunki, plakaty, memy i 
filmy na temat smogu! – poinformowali 
organizatorzy.

Uczniowie pokazali swój talent, 
umiejętności oraz znajomość zagadnie-
nia. Jury nie miało łatwego wyboru. Po-
wody do radości mają placówki oświa-
towe z gminy Michałowice. W kategorii 
IV-VI najlepsza okazała się Zuzanna 
Orzeł z klasy 4c Szkoły Podstawowej im. 
Jana Pawła II w Michałowicach. Z kolei 
Mateusz Pietrzak wygrał rywalizację w 

kategorii VII-VIII. Zwycięzca uczęszcza 
do klasy 8c Szkoły Podstawowej im. Mi-
kołaja Kopernika w Nowej Wsi.

Warto dodać, że 3. miejsce w ka-
tegorii I-III zajęła uczennica klasy 3a 
Szkoły Podstawowej nr 4 im. Bohaterów 
spod Darnicy w Piastowie – Zuzanna 
Kurowska. Wyróżnienia trafiły do Poli 
Latosińskiej (klasa 3a szkoły w Michało-
wicach) oraz Szymona Jabłonowskiego 
(3b, szkoła w Piastowie). 

Artur Szpuda

Uczniowie z sukcesami

Kadr z filmu Zuzanny Orzeł
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Na Stawach Walczewskiego 
doszło do niebezpiecznej 
sytuacji. Konar stuletniego 
drzewa ułamał się i runął  
na ścieżkę. Gmina zapowiada 
wycinkę. 

Do groźnego zdarzenia doszło w 
poniedziałek po południu. Gałąź 

o obwodzie kilkudziesięciu centyme-
trów odłamała się i spadła na ścieżkę 
przy stawie. Na szczęście nikomu nic 

się nie stało, ale gdyby spadający konar 
trafił przechodnia, mogłoby skończyć 
się tragedią. – Widziałam to zdarzenie i 
na serio to był cud że nikomu nic się nie 
stało, drzewa szkoda, ale bezpieczeń-
stwo musi być – relacjonuje internautka 
z Grodziska. 

Uszkodzone drzewo to topola kana-
dyjska. Ten gatunek nie należy do dłu-
gowiecznych – średnia długość życia 
drzewa to 100-200 lat. 

Sprawą zajęli się pracownicy 
Urzędu Gminy. – Gmina w trosce o 
bezpieczeństwo mieszkańców zleciła 
wykonanie ekspertyzy dendrologicz-
nej weryfikującej stan drzewa. Badanie 
bezinwazyjną metodą elasto-inclino 
wykonał prof. dr hab. inż. Marek Siew-

niak. Ekspertyza wykazała bardzo zły 
stan stuletniego drzewa i uzasadnione 
jest jego natychmiastowe usunięcie – 
informuje grodziski magistrat. 

Wspomniana metoda elasto-inclino 
to swoisty test obciążeniowy, polegający 
na pomiarze wytrzymałości drzewa na 
złamanie oraz jego stabilności w grun-
cie. Do pnia mocuje się urządzenia po-
miarowe – elastometr i inklinometr – a 
następnie za pomocą wyciągarki wyko-
nuje się test naprężania, symulujący za-
chowanie drzewa podczas podmuchów 
wiatru. Uzyskane w ten sposób dane 

pozwalają ocenić stan zdrowia drzewa 
bez potrzeby nawiercania pnia. 

Decyzja o wycince drzewa zaniepo-
koiła część mieszkańców, którzy zwra-
cali uwagę na trwający właśnie okres 
lęgowy ptaków. Na topoli znajduje się 
bowiem kilka ptasich budek, których 
część wciąż zajmują rodziny z młody-
mi. – Te gałęzie z pisklakami jeszcze 
pozostaną. Jak tylko rodzinka wyjdzie 
z gniazda wycinka będzie kontynuowa-
na – uspokajają urzędnicy. Ile czasu to 
potrwa, na razie trudno przewidzieć. Te-
ren wokół drzewa został zabezpieczony. 
Do czasu usunięcia topoli należy unikać 
przechodzenia w jej pobliżu. 

Karolina Hofman 

Konar, który runął na ziemię, miał kilkadziesiąt centymetrów w obwodzie
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

19 czerwca na Stawach 
Walczewskiego odbędą się 
Wianki. Na mieszkańców 
czekają gry i zabawy oraz 
zdrowa dawka muzyki. 

Grodziskie Wianki od kilku lat sta-
nowią stały punkt w kulturalnym 

kalendarzu miasta. W ubiegłym roku 
powitanie lata przebiegło w skromnej, 
„pandemicznej” oprawie. Teraz jednak 
organizatorzy przygotowali moc atrak-
cji, które przywrócą klimat imprezy, 
jakie grodziszczanie pamiętają. 

Powitanie lata nastąpi w sobotę 
19 czerwca. Start o godz. 14.00. Na 
początek coś dla młodszych. Instrukto-
rzy Centrum Kultury, we współpracy z 
Centrum Edukacji Planeta Rozwoju, po-

prowadzą warsztaty plastyczne. Dzieci 
będą miały okazję m.in. poeksperymen-
tować z drukarką 3D i poznają podsta-
wy kodowania. O 15.00 rozpoczną się 
występy sceniczne, na początek swoje 
umiejętności zaprezentują tancerze ze 
szkół Dancing Queen i Szkoła Tańca 
MW. Po nich, o 16.30, na scenie będzie 

rządzić Teatr Małe Mi, który zaprezen-
tuje spektakl „Księżycowe opowieści”. 
Od godz. 18.00 do późnego wieczora 
czekają nas koncerty muzyczne w wy-
konaniu Młodzieżowej Orkiestry Dętej 
pod batutą Tomasza Kirszlinga i Gro-
dziskiej Orkiestry Rozrywkowej wraz z 
solistami: Iwoną Kmiecik i Kubą Jurzy-
kiem oraz Magdą Piątek i Krystianem 
Embradorą. Gościnnie wystąpi zespół 
TTBand. Gwiazdą wieczoru będzie Za-
zula – zespół wokalny, czerpiący inspi-
racje z polskiej, ukraińskiej i bułgarskiej 
muzyki ludowej. 

Podczas wydarzenia, z okazji nad-
chodzącego Dnia Ojca, będą również 
rozdawane pakiety plastyczne „Zrób 
tacie prezent”. Impreza potrwa do godz. 
22.00. Wstęp wolny. 

Karolina Hofman 

Grodzisk wita lato

Po skromnym ubiegłorocznym  
powitaniu lata, Grodziskie Wianki 
wracją z pełną pompą
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\\\ PRUSZKÓW

Oświatowa inwestycja  
w Pruszkowie za ponad  
14 milionów złotych. Miasto 
szykuje się do budowy budynku 
Przedszkola Miejskiego  
nr 8. Samorząd planuje kolejne 
prace związane z placówkami 
oświatowymi. 

F inalny efekt inwestycji powinien 
być gotowy w czwartym kwartale 

2022 roku. Pruszkowski samorząd za-
projektował funkcjonalny obiekt, który 
ma odpowiadać na potrzeby dzieci i za-
pewniać im odpowiednie warunki do 
nauki oraz rozwoju. Przede wszystkim 
nowe przedszkole będzie większe.

Nie pozostaje nic, tylko budować. 
Władze miasta zawarły umowę z wy-
konawcą na budowę budynku Przed-
szkola Miejskiego nr 8. Jej dokładna 
wartość to 14 576 864,76 zł brutto. 
– Wykonawca zobowiązał się wybu-
dować nowy 10-oddziałowy obiekt 
przedszkolny wraz z niezbędnymi in-
stalacjami, wyposażeniem, parkinga-
mi, placem zabaw, mini boiskiem oraz 
kompleksowym zagospodarowaniem 
terenu. Namacalnym efektem będzie 
przede wszystkim zwiększenie ilości 
oddziałów przedszkolnych z 5 do 10, a 
także diametralna poprawa warunków 
pracy oraz nauki – przedstawia nam za-
stępca prezydenta Pruszkowa Konrad  
Sipiera.

\\\   Termomodernizacja  
SP nr 9

Władze Pruszkowa przeprowadzą 
również termomodernizację Szkoły 
Podstawowej nr 9. Wartość inwestycji 
to ponad 3,1 miliona złotych. Finał prac 
powinien nastąpić jesienią br. – W ra-
mach termomodernizacji zostaną prze-
prowadzone roboty związane z ocieple-
niem budynku, izolacją i ociepleniem 

ścian fundamentowych, ociepleniem 
stropodachu i pokrycia dachowego, wy-
mianą stolarki okiennej, wymianą cen-
tral wentylacyjnych oraz innymi drob-
niejszymi pracami, których nie sposób 
wszystkich wymienić. Na terenie Szkoły 
Podstawowej nr 9 planowane jest rów-
nież wykonanie stałego zadaszenia 
boiska wraz z wymianą nawierzchni. 
W chwili obecnej opracowywana jest 
dokumentacja projektowa, dlatego też 

jeszcze nie wiemy czy uda nam się ro-
boty budowlane zrealizować jeszcze w 
tym roku – prezentuje Konrad Sipiera.

Inwestycje w oświatę są potrzebne, 
bo chodzi o odpowiednie warunki do 
rozwoju dla dzieci. To także odpowiedź 
na pojawiające się wyzwania. – Przede 
wszystkim Pruszków bardzo szybko 
się zaludnia, a to dobry znak jeśli cho-
dzi o rozwój miasta. Wyzwaniem jest 
więc aby nadążyć za tym trendem i z 
tego powodu chociażby powiększamy 
Przedszkole Miejskie nr 8, 9 i 11, a tak-
że planujemy rozbudowę Szkoły Pod-
stawowej nr 3. Nie bez znaczenia jest 
również fakt, że w ostatnim czasie po-
wstała Szkoła Podstawowa nr 10 oraz 
Przedszkole Miejskie nr 16. W dalszych 
planach mamy również budowę nowe-
go Żłobka Miejskiego przy ul. Mostowej, 
a także inne dalej idące plany związane 
z budową miejskich żłobków, o czym 
powiemy w niedalekiej przyszłości. 
Wskazanie, że oczkiem w głowie władz 
Pruszkowa jest wyłącznie oświata, było-
by zwyczajnie krzywdzące. Zależy nam 
na całościowym rozwoju Pruszkowa, 
zarówno oświaty, infrastruktury dro-
gowej, sportowej i rekreacyjnej a także 
pozostałych obszarów, które będą spra-
wiać, że Miasto Pruszków będzie jed-
nym z najlepszych miejsc do zamiesz-
kania – wyjaśnia zastępca prezydenta 
miasta Pruszkowa.

Artur Szpuda

Przedszkole za 14 milionów

Podpisanie umowy na budowę przedszkola
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„Zależy nam  
na całościowym rozwoju 

Pruszkowa, zarówno 
oświaty, infrastruktury 

drogowej, sportowej 
i rekreacyjnej a także 

pozostałych obszarów”

Zielone przystanki 
znów z dotacją
\\\ BRWINÓW

Urząd Marszałkowski znów 
dofinansuje zielone przystanki 
w Brwinowie. To kontynuacja 
ubiegłorocznego projektu 
„Zielone przystanki ekologiczną 
wizytówką Gminy Brwinów”. 

P rojekt budowy ekologicznych 
przystanków autobusowych ru-

szył już w ubiegłym roku. W czterech 
lokalizacjach na terenie gminy stanęły 
zielone wiaty w listopadzie. Przystanki 
są obsadzone zielenią, zatrzymują desz-
czówkę i są zasilane energią z paneli 
fotowoltaicznych. Umieszczone obok 
stacje solarne dostarczają energię do 
oświetlenia wiat i znajdujących się w 
nich tablic informacyjnych. Dodatkowo 
przystanki wyposażono w gniazda USB, 
dzięki czemu pasażerowie oczekujący 
na autobus mogą podłączyć do ładowa-
nia telefon czy tablet. 

Budowa ekologicznych wiat była 
możliwa dzięki dotacji z Mazowieckie-
go Instrumentu Wsparcia Ochrony Po-
wietrza 2020. W ubiegłym roku gmina 
otrzymała dofinansowanie w wysoko-
ści 50% kosztów inwestycji. Samorząd 
może liczyć na wsparcie finansowe 
projektu również w tym roku. Gmina 
otrzyma 92,5 tys. zł z Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Ochrony Powie-
trza i Mikroklimatu MAZOWSZE 2021. 
W ubiegłym tygodniu podpisano umo-
wę na dotację. – Gratuluję władzom 
bardzo dobrego pomysłu. Dzięki takim 
inicjatywom wspólnie troszczymy się 
o czyste powietrze w naszym regionie, 
jednocześnie tworząc nowe zielone 
przestrzenie – mówiła Elżbieta Lanc, 
członek zarządu województwa, podczas 
spotkania z władzami Brwinowa.   

Karolina Hofman 

Pierwsze ekologiczne wiaty stanęły  
w Brwinowie w listopadzie 2020 r.
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\\\ PRUSZKÓW

Plac zabaw w Parku Kościuszki 
już oficjalnie otwarty. 
Inauguracja terenu nastąpiła  
1 czerwca.

Dzień Dziecka jest okazją do świę-
towania i zabawy. W Pruszkowie 

najmłodsi mogli korzystać z atrakcji 
przygotowanych w Parku Kościuszki. 
Czekał tam na nich nowy plac zabaw. Na 
nim m.in. trampoliny, remiza strażacka, 

liny, ścianki wspinaczkowe, huśtawki 
„bocianie gniazdo” oraz zabawki do-
stosowane do potrzeb osób z niepeł-
nosprawnościami.

1 czerwca w Parku Kościuszki na 
wszystkich czekał ciekawy program. 
Animacje, gry, zabawy, miasteczko ru-
chu drogowego, teatrzyk dla dzieci, ilu-
zjonista – propozycji było wiele. Miesz-

kańcy, w tym ci najmłodsi, zyskali punkt 
do odwiedzenia podczas spacerów. W 
letnie dni z pewnością nowoczesny plac 
zabaw będzie cieszył się zainteresowa-
niem.

Radości z otwarcia placu zabaw nie 
ukrywał prezydent Pruszkowa Paweł 
Makuch. – Dziękuję za każde miłe słowo 
i liczne opinie na temat naszego nowe-
go placu zabaw. To dodaje skrzydeł do 
dalszych działań, bo dzięki wam wiem, 
że warto się starać i ciężko pracować 
dla Was drodzy mieszkańcy i dla nasze-

go miasta. Dziękuję wszystkim moim 
współpracownikom, bo to dzięki naszej 
wspólnej pracy od dzisiaj możemy cie-
szyć się tym nowym wspaniałym miej-
scem. Uśmiechy, którymi dzisiaj obda-
rowywały mnie dzieci, to największa i 
najwspanialsza nagroda – podkreślał 
włodarz.

Tekst i zdjęcie Artur Szpuda

Wstęga przecięta

Nowe zabawki cieszyły się zainteresowaniem

\\\ REGION

WKD będzie rozdawać 
pasażerom sadzonki drzew. 
Akcja „Zielono nam” ma 
związek z nasadzeniami 
kompensacyjnymi, do których 
spółka jest zobowiązana  
w ramach wycinki pod nowy 
tor. 

Na początku roku Warszawska Ko-
lej Dojazdowa przeprowadziła 

wycinkę roślinności pod drugą nitkę 
torów między Grodziskiem i Podkową. 
Pod topór poszło wówczas m.in. ok 
2000 drzew. Spółka zobowiązała się 
do przeprowadzenia nasadzeń kom-
pensacyjnych za usunięte rośliny. Jakiś 
czas temu przekazała gminie Grodzisk 
Mazowiecki 50 sadzonek lipy. Teraz, 
we współpracy z Milanówkiem, zaini-
cjowano akcję proekologiczną „Zielono  
nam”. 

– Warszawska Kolej Dojazdowa jest 
przewoźnikiem dla którego przyroda, 
równowaga ekologiczna, otaczający nas 
krajobraz oraz komfort życia w naszych 
małych ojczyznach są bardzo ważne. 
Stąd też pomysł na akcję „Zielono nam” 
i zaangażowanie gmin oraz naszych 
pasażerów w pomoc w nasadzeniach 
kompensacyjnych po usunięciu drzew 
na odcinku linii Grodzisk Mazowiecki 
– Podkowa Leśna na potrzeby budowy 
drugiego toru. W tym celu wukadka 
podjęła współpracę z gminami, na tere-

nie których prowadzona jest inwestycja 
– informuje przewoźnik. 

Sadzonki będą rozdawane 17 czerw- 
ca w godz. 11.30 – 14.00 na stacji WKD 
Milanówek Grudów oraz przy milanow-
skim magistracie. Drzewko może otrzy-
mać każdy, kto okaże ważny okresowy 
bilet WKD lub skasowany nie później 
niż 1 maja 2021 r. Łącznie do rozdania 
będzie 500 sadzonek drzew iglastych i 
liściastych. Jedna osoba może otrzymać 
tylko jedno drzewko. 

Przewoźnik zapowiada, że akcja 
„Zielono nam” będzie kontynuowana 
również w przyszłym roku, przy współ-
pracy z samorządami, które wyrażą 
chęć udziału w inicjatywie. 

Związana z przeprowadzoną na 
początku roku wycinką inwestycja 
obejmuje przebudowę liczącego 7,5 
km długości odcinka między Podkową 
i Grodziskiem. Obok powstanie drugi 
tor, w związku z czym niezbędna będzie 
przebudowa istniejących przejazdów 
kolejowo-drogowych. Projekt inwestycji 
zakłada także przebudowę 11 istnieją-
cych oraz budowę 5 nowych peronów. 
Prace obejmą też modernizację dwor-
ców Podkowa Leśna Główna i Grodzisk 
Mazowiecki Radońska. Koszt inwestycji 
to 108 mln zł, a prace powinny zakoń-
czyć się pod koniec przyszłego roku.

Karolina Hofman 

Sadzonka za wycinkę 

Spółka przekazuje samorządom sadzonki w zamian za wycięte na początku 
roku drzewa
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DAM PRACĘ 
Hotel Solec, koło Piaseczna poszukuje 
osoby do pomocy w kuchni, w małej 
restauracji hotelowej. Praca w systemie 
zmianowym 2/2. Doświadczenie mile 
widziane, ale niekonieczne. Może to być 
osoba do przyuczenia. Praca na cały etat, 
również w weekendy i niektóre święta. 
tel.: 603373161 Praca od zaraz.
Poszukujemy pracowników budowlanych 
oraz brygadzistów. Zapewniamy dojazd  
do pracy i zakwaterowanie. Praca Warsza-
wa i okolice oraz inne części Polski. Więcej 
informacji pod tel: 664 753 669 
Zatrudnię wulkanizatora w Piasecznie. 
Tel. 601310000 
Potrzebna Pani po 50-tce do butiku  
na 2, 3 dni w tygodniu. Konstancin.  
Tel-693 745 716
Zatrudnię pracowników do produkcji  
kebabów (składacz, streczowacz),  
tel. 606 259 458  
Montażysta płyta warstwowa obróbki 
blacharskie 601 259 714

Zatrudnię pracowników do rozbioru 
drobiu, tel. 606 259 458, 604 735 489

Pomocnik lakiernika + lekkie spawanie 
tel. 509 237 779

Pani do sklepu z pieczywem, Warszawa 
tel. 530 232 888

Magazynier na skład budowlany,  
ul. Mostowa 11, Piaseczno, Firma  
To - Masz, tel. 603 202 133 

Zatrudnimy: do lakierowania proszkowe-
go i pomocnika oraz ślusarza, Baniocha, 
tel. 602 253 180

Pomocnik elektryka, tel. 881 261 655

USŁUGI  

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339 

WYCINKA DRZEW, USŁUGI  
PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM,  
USŁUGI MINIKOPARKĄ  
TEL: 537 537 450, 537 537 650 
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63
KUCHNIE,SZAFY,GARDEROBY,PANELE, 
MEBLE NA WYMIAR,TEL.723 533 233 
Docieplanie budynków, solidne do-
świadczone ekipy tel. 602-482-572 
Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Remonty, złota rączka, Tel. 609 009 213 
Ogrodnicze, wycinka drzew, wywóz  
gałęzi 519 874 891
Koszenie, niwelacja terenu, wycinka 
drzew wraz z wywozem tel. 505 591 721
USŁUGI KOMINIARSKIE PEŁNY ZAKRES 
TEL. 781 495 997
Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26 
STUDNIE GŁĘBINOWE TEL 504-01-02-01 
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Docieplanie Budynków 795 96 96 96 
Mycie i malowanie elewacji  
tel. 505 591 721
Malowanie, glazurnictwo, szybko 
i solidnie tel. 669 945 460
Docieplanie budynków tel: 507768230
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721 
Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352 
Pranie dywanów 669 445 400
Kominiarz tel. 500 214 632 
Meble na wymiar, kuchnie, 608027564
Przeprowadzki tel. 505 591 721

Elektryk tel. 666 890 886 
Tynki maszynowe 533125444
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Dachy Naprawa Krycie,  
tel. 511 928 895  

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581
Ocieplanie budynków, tel. 507 768 230
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Cyklinowanie, tel. 510 128 912
Remonty, malowanie, tel. 510 128 912
Dachy - pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605
Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214
Renowacja mebli, tel. 510 266 143
Dekarskie, dachy, rynny, obróbki,  
naprawa dachów, tel. 798 518 276   

SPRZEDAM  
Gruz drobny oddam tel. 535 467 856   

KUPIĘ  
Kupię ciągniki rolnicze, stare motocykle 
i samochody wsk, mz, simson fiat 125p 
itp tel 721-029-688 
Kupię mieszkanie! Prywatnie, za gotów-
kę, może być do remontu lub zadłużone 
Tel: 796 424 504 
Kupię działkę ,budowlaną , usługową, 
rolną. Tel. 601-065-056 
Kupię kasety magnetofonowe i czarne 
płyty muzyczne Tel. 501 781 933 
Spółkę każdą kupię/przejmę   
720 90 80 80
Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418  

AUTO-MOTO SPRZEDAM

Skuter Kymco Super 8, 50 cm3  
tel. 602 29 28 27

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692 
Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533
Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300
Skup aut tel. 793 304 091
Skup aut 2010-2021r. 505 530 300
Skup aut na kasację 508206738
Skup aut 515018430

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie lub dom.  
Może być do remontu lub zadłużone. 
Zakup za gotówkę. Tel. 518 775 360, 

Marcin   

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Lokal użytkowy o pow. 40 m2  
na działalność gospodarczą w Górze  
Kalwarii tel. 786 100 015
PESEL, Meld, Umowa - 720 90 80 80 
Jed. 480 Para 300/Os + Licz 885828884                  

NAUKA 
Chemia, fizyka 602377838
Matematyka, 664 438 144

ZDROWIE 
Psychoterapia, konsultacje - 660 565 007, 
www.psychoterapiagorakalwaria.pl
PROTEZY ZĘBOWE NAPRAWA  
TEL. 502 031 221

MATRYMONIALNE  
Partnerkę około 50 tel. 692 915 250

FINANSE  
Pożyczki pozabankowe  

tel. 517 883 402  
Kredyty tel. 513 654 277

OGŁOSZENIA

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066
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\\\ PRUSZKÓW

Apel kibiców o pomoc dla klubu 
Znicz Basket Pruszków, który 
znalazł się w trudnej sytuacji.

M iłośnicy koszykówki postanowili 
działać. W Internecie zorgani-

zowali akcję wsparcia Znicza Basket i 
apelują o pomoc. – Obecnie z uwagi na 
sytuację pandemiczną, utratę sponsora 
tytularnego i bezskuteczne – jak dotąd 
– poszukiwanie jego następcy, klub zna-
lazł się bowiem w dramatycznej sytuacji 
finansowej, która może uniemożliwić 
jego start w nadchodzących rozgryw-
kach Suzuki 1 Ligi Mężczyzn – podkre-
ślają organizatorzy petycji.

Koszykówka w Pruszkowie ma 
piękną tradycję. W sezonie 1996/1997 
Mazowszanka Pekaes została mistrzem 
Polski. W kolejnych latach klub z Prusz-
kowa sięgał po medale w krajowych 
rozgrywkach, a także wywalczył Pu-
char Polski. Obecnie klub gra w I lidze. 
Minione rozgrywki drużyna zakończyła 
na 8. miejscu w tabeli, a w fazie play-off 
przegrała 0:3 z Grupą Sierleccy-Czarni 
Słupsk.

Przez lata w zespole występowa-
ło wielu utalentowanych zawodników. 
Na trybunach panowała fantastyczna 
atmosfera. Koszykówka stała się waż-
nym elementem życia społecznego w 
Pruszkowie. W obliczu kłopotów kibice 
nie pozostają bierni. – Apelujemy zatem 
do włodarzy naszego miasta i powiatu 

o dodatkowe, finansowe wsparcie klubu 
Znicz Basket Pruszków umożliwiające 
start w nadchodzących rozgrywkach. 
Bardzo cenimy dotychczasowy wkład 
miasta w rozwój klubu i mamy wiel-
ką nadzieję, że władze samorządowe 
skorzystają z możliwości promowania 
przez klub miasta i powiatu. Zwracamy 
się także do przedsiębiorców działają-
cych na terenie powiatu pruszkowskie-
go o finansowe wsparcie klubu w za-
mian za reklamę lub miejsce w nazwie 
pierwszoligowej drużyny. Nawet nie-
wielkie kwoty mogą pomóc uratować 
Znicz Basket, zaś skojarzenie marek z 
pruszkowską koszykówką to inwesty-
cja, która pomogła już wielu przedsię-
biorcom w odniesieniu sukcesu! – na-
pisali kibice Znicza Basket.

Artur Szpuda

Na pomoc klubowi

W minionym sezonie zespół dotarł  
do ćwierćfinału I ligi

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Tenisistki Bogorii Grodzisk 
Mazowiecki były blisko awansu 
do ekstraklasy. Na drodze 
stanęła Uczelnia Państwowa 
Trefl Zamość. 

Z a zawodniczkami bardzo dobry se-
zon w I lidze. W grupie północnej 

Bogoria zajęła 3. miejsce dzięki 13 zwy-
cięstwom i 2 remisom. Klub zanotował 
również trzy porażki. Łącznie Bogoria 
zdobyła 28 punktów i straciła dwa 
oczka do ATS EAST RENT Białystok i 
MRKS Gdańsk. Drużyna z Pomorza 
wycofała się z występów o awans do 
ekstraklasy. Bogoria stanęła przed dużą  
szansą.

Zawodniczki grodziskiego klubu 
miały mało czasu na przygotowanie się 
do rywalizacji z Uczelnią Państwową 
Trefl Zamość. W pierwszym meczu padł 
remis 5:5, co sprawiło, że losy awansu 
miały rozstrzygnąć się na wyjeździe. 

6 czerwca emocje sięgnęły zenitu. 
Od początku wyrównana walka i na 

tablicy wyników było 2:2. Katarzyna 
Trochimiuk i Martyna Lis oraz Zofia 
Śliwka i Aleksandra Falarz nie dały rady 
rywalkom w grach deblowych. Sytua-
cja sprawiła, że Bogoria znalazła się w 
trudnym położeniu. Gospodynie dostały 
„wiatru w żagle”. Drużyna z Zamościa 
wygrała kolejne dwa pojedynki i trium-
fowała 7:3. Bogoria jednak pokazała się 
z dobrej strony. W debiutanckim sezo-
nie drużyna była o krok od awansu do 
ekstraklasy.

Postawa zawodniczek spotkała się 
uznaniem. – Naszym dziewczynom na-
leżą się ogromne słowa uznania za cały 
sezon. Przed rozpoczęciem debiutan-
ckiego sezonu na szczeblu I ligi, nikt nie 
pomyślałby, że dziewczyny będą tak bli-
sko awansu do ekstraklasy kobiet. Tylko 
dwóch gier zabrakło, by nasze młode 
dziewczyny rywalizowały w najwyższej 
klasie rozgrywkowej kobiet – komentu-
je grodziski klub. 

Artur Szpuda

Awans był blisko

W debiutanckim sezonie drużyna była o krok od awansu do ekstraklasy

FO
T. 

BO
GO

RI
A 

GR
OD

ZI
SK

 M
AZ

OW
IE

CK
I

FO
T. 

M
AC

IE
J B

OC
HN

OW
SK

I

CZY WIECIE, ŻE...

Tenis stołowy, znany też jako ping pong, narodził się w latach 80. XIX wieku w Anglii.  
Początkowo do gry wykorzystywano stoły kuchenne, a rakietki były wykonywane z tektury i papieru ściernego.  

Dopiero w miarę rosnącej popularności nowego sportu pojawił się profesjonalny sprzęt do gry. 


